
EESTI JAHTKLUBIDE LIIT  
 
AVAMERE KOMISJONI KOOSOLEK  
 
07. jaanuar 2025  
 
Osalesid: Karl-Hannes Tagu (komisjoni esimees, koosoleku juhataja), Peter Šaraškin, Ülari Velviste, 
Andrus Aarna, Tammo Otsasoo, Raiko Lehtsalu, Rait Riim, Erki Teras, Olari Vokk, Raigo Pajula, Vallo 
Kalvik, Piret Salmistu (protokollija). 
 
Koosolek toimus EJLi kontoris Masti 16 ja Zoomis algusega kl 16:30 
 
Päevakord: 
 

1. ORC Eesti Meistrivõistlused Baltic Offshore Week (BOW) raames 
 
BOW toimub 13.-15. juuni 2025 – korraldaja HSK Lauttasaaris, Helsingis. 
Komisjon ootab Soome poolelt võistlusteadet, et see enne avaldamist Eesti MV seisukohalt üle 
vaadata ja kinnitada. 
 

2. A. Le Coq Muhu Väina regatt ja ORC III ja IV gruppide Eesti MV 
 

- ORC III ja IV gruppide Eesti MV toimub sama formaadi alusel, mis 2024.a. regatil jäi 
tuulevaikuse ja lühirajaetappide ärajäämise tõttu realiseerimata.  

- Ülari sõnul oleks pikem eesmärk teha väikeste jahtide Eesti MV eraldi võistlusena, kuid seda 
vaid tingimusel kui ühes grupis oleks vähemalt kaheksa jahti. 

- Raigo kinnitas, et ORC III ja IV grupi Eesti MV viimine Muhu Väina regati sisse tagasi, on 
kindlasti hea otsus. Vahepeal proovitud eraldiseisvad võistlused ei too soovitud hulka jahte 
ja meeskondi kokku. Tema ettepanek on, et ORC III ja IV grupi Eesti MV oleks Muhu Väina 
regati sees kolmeetapilise võistlusena.  

- Rait tegi ettepaneku lubada kohalikel paatidel, kes mingil põhjusel kogu regatti purjetada 
ei saa, osaleda vaid ühel etapil ilma neile üldtulemust arvestamata, komisjon toetas seda 
ettepanekut ja esitab selle Muhu Väina regati korraldajatele. 

o Ettepanek hõlmab lihtsat registreerimis- ja mõõtmis/kontrolliprotsessi vastavas 
regatisadamas ja tasu ühe etapi eest. 

o Eesmärk on edendada piirkondlikku purjetamist ja laiendada osalejate arvu 
- Regati lühirajaetapp toimub Kuressaares 

o Pärnusse viimasele päevale ei saa lühirajaetappi võimalike protestide tõttu jätta 
o Kõigustes ei ole piisavalt ressursse selle läbiviimiseks 

- Kuna ORC MMil plaanitakse kasutada jahtide jälgimiseks TracTrac teenusepakkujat, püüavad 
korraldajad leida võimaluse saada sama teenus ka Muhu Väina regatile, et teha jälgimine ja 
arusaamine võistluses toimuvast oluliselt selgemaks. 

o ORC ja TracTrac on ühendanud jõud selleks, et järjestada jahid võistluse ajal nende 
ennustatava tegeliku handicap aja järgi, mitte eeldatava finišeerimise põhjal. 

o Vajadus konsulteerida telekommunikatsiooniettevõtetega jälgimisvõimekuse 
parandamiseks. 

- Piret saadab komisjonile regati võistlusteate ülevaatamiseks ja kommentaaride tegemiseks 
- Regatidirektor on Agnes Lill, peavõistlusjuht on Tormi Jõgi, tehnilise komitee juht on Andrus 

Aarna 
- Haapsalu - Kõiguste ja Kuressaare - Pärnu etapil kasutatakse punktiarvestuses ORC Weather 

Routing Scoring meetodit (ORC kaasabil), lühirajal Constructed Course for Polar Curve 



Scoring meetodit, teistel etappidel APH (All-Purpose Handicap) koefitsenti ning triple 
number meetod jääb välja. 

- Kuressaare sadama süvendamine - SMS otsib aktiivselt vahendeid, millega sadamasse 
sissesõidu täiendavat süvendamist finantseerida, kuid hetkel ei ole veel vajalikus mahus 
vahendeid kokku saadud. Kuressaare sadam on võimeline Muhu Väina regatti vastuv õtma 
hoolimata sellest, kas täiendav süvendamine tuleb või mitte. 

 
3. Uute purjetajate kaasamine koostöös klubidega 

 
Erki ja Ülari andsid ülevaate, kuidas Haapsalu Jahtklubis proovitakse meeskonnad ja purjetajad kokku 
viia Crew Market’i abil ( link siin), kas see võiks olla midagi, mida saaks klubid koos arendada. Nende 
sõnul jagasid nad üleskutset Facebookis ja 3-4 päringut said kohe. Nende puhul on mitmeid 
purjetajaid, kes elavad suvel just Haapsalus ja soovivad võimalusel seal purjetada kui Tallinna vahet 
sõita. 

- Komisjon leidis, et lihtsast veebirakendusest oleks kindlasti abi kõikidel klubidel eelkõige aga 
Kalevi Jahtklubil, kus võistluspurjetamise aktiivsus kõige suurem. 

- Rait leidis veebirakenduse https://mysail.team/ mille abil saab otsida endale meeskonda 
liikmeid. Komisjon võtab selle uurida ja klubidele soovitada.  

 
On teada mitmed projektid, kus noori purjetajaid toetatakse ja kiiljahtidel purjetada võimaldatakse. 

- Andres Kõnd ostis Rootsist folkboodi, mis on kavas anda noorte kasutusse järelkasvu 
kasvatamiseks. Kommunikatsiooniplaan selle ümber on alles valmimas, kuid plaan on minna 
Meremessile Andrese teise paadi Teelega, et teha huvilistele paadinäitamine võimalikult 
ehedaks. Eesmärk on saada kolmapäevakutele nö näidispaat.  

- Pärnus on sarnane projekt käimas juba kolm aastat FarEast paadiga – vahel on ta noorte 
käsutuses, kuid sellega tehakse ka väikelaevajuhtide kursuseid. Paketid on PJK kodulehel 
olemas. 

- Ülaril on plaan anda oma Polaris Lagle 2 noortetiimile Muhu Väina regatile kasutada (juhul 
kui ta saab paadile uue masti) – 3 noort huvilist on juba olemas. 

- Teada on, et ka Vesileenule (Polaris) otsib Imre Marmor noorte seltskonda, kellele ta on 
valmis paadi kasutada andma. 

Komisjon soovitab klubidel mõelda, kuidas efektiivselt jagada infot stiilis „Otsin paati/meeskonda“, 
„Otsin tiimiliiget“ ja nendest võimalustest võimalikult laialt teavitada.  
  

4. ORC MM 2025 ülevaade 
 
Piret andis ülevaate MMi korralduse ja registreerunute hetkeseisust – tegelikult ei ole hakatud veel 
aktiivset reklaami tegema ei MMi ega ORC poolelt. Praegu käib aktiivne tegevus toetajate ja rahaliste 
toetuste saamiseks. Võistlusametnike pool on suures osas paigas ja kutsed on ametnikele välja 
saadetud. ORC 0 ja A grupi omanikele on plaanis saata korraldajate ja ORC ühine kutse, et muuta 
kutsumine personaalsemaks ja loodetavasti seeläbi ka tulemuslikumaks.  
MMi eelvõistlusena on kavas korraldada Warm-Up Wednesday 6. augustil – formaat veel selgub.  
Komisjon soovitas kaaluda mõtet korraldada eelvõistlus siiski kahepäevasena – nii nagu seda oli ka 
2021.a One Sails Cup kolmapäeval ja neljapäeval enne MMi registreerimise algust.  
 

5. EJLi Avamerepurjetamise Karikasari 
 
Rait, kes pidas 2024.a EJLi Avamerepurjetamise Karikasarja punktiarvestust ja tegi ka 
vahekokkuvõtteid, andis ülevaate sarjast ja tulemustest. Sarja kokkuvõte ilmub ka ajakirja PAAT 
talvenumbris. Sari toimus 13. korda, regattide arv sarjas oli suurem kui varem. Jahid osalesid 
keskmiselt kahel etapil, võitjapaadid sõitsid 5 etappi (Bellatrix Hiiumaalt).  

https://hjk.ee/purjetamine/leia-meeskond/
https://mysail.team/


Esmakordselt peeti arvestust ka klubide lõikes, kus võitjaks osutub klubi, mille kolm edukamat paati 
on edetabelis saanud summaarselt kõige rohkem punkte. 
Suurte jahtide arvestuses võitis Kalevi Jahtkubi ja väikeste arvestuses Pärnu Jahtklubi.  
Sarja juhend ja tulemused https://www.puri.ee/ejl-avamerepurjetamise-eesti-karikas/  
Komisjon kinnitas, et 2025.a karikasarja jätkatakse samadel põhimõtetel. Rait täiendab sarja 
juhendit välisvõistluste deklareerimise osas ja lisab Tallinna ORC MMi sarja etapiks (koefitsient 1), 
lisaks iga klubi poolt nimetatud kahele regatile (esitada enne 11. veebruari). 
 
Peeti vajalikuks osutada sarjale rohkemat tähelepanu, eelkõige nii läbi EJLi kui ka klubide 
sotsiaalmeedia ja uudiskirjade.  
 

6. Muud teemad 
 

- 22. jaanuaril toimub Kalevi Jahtklubi uue sadamahoone saalis ORC-teemaline klubiõhtu, kus 
kõnelejateks on Andrus Aarna ja Karl-Hannes Tagu. Oodatud on kõik huvilised, mitte ainult 
KJK liikmed.   

- Double Handed Eesti MV korraldamine  - arutleti võimaluse üle kas, kus ja millal võiks 
toimuda DH Eesti MV. Komisjon pidas seda teemaks oluliseks edasiseks aruteluks ja teha 
koostööd soomlastega, kus DH purjetamine on väga aktiivne ja tänavu toimub vahetult enne 
Muhu Väina ka ORC DH EM Helsingis https://www.dheuropeans2025.com/   

- Erki tõstatas küsimuse, kas on mõtet korraldada enne tänavust Muhu Väina regatti jahtide 
Tallinnast Haapsallu toomine võistlusena. Piret tegi ettepanku korraldada küsitlus regati 
osalejate ja KJK liikmete hulgas, et saada tagasisidet korraldajatele 

 
Koosolek lõppes kell 18:10. 
 
Järgmine koosolek 11. veebruaril kell 16:30.  
 
 

https://www.puri.ee/ejl-avamerepurjetamise-eesti-karikas/
https://www.dheuropeans2025.com/

